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Besvarelse af spørgsmål nr. 92 af 20. marts 2006 fra Folketingets Retsudvalg vedrørende 

forslag til lov om ændring af retsplejeloven og forskellige andre love (Politi- og domstolsre-

form) (L 168). 

 

Spørgsmål: 

 

 ”Det fremgår bl.a. at ministerens besvarelse af alm.del–spørgsmål 141, at ”For så vidt 
angår spørgsmålet om transport af berusede personer til politiets detentioner finder 

Rigspolitiet ikke, at politireformen i sig selv vil give et merarbejde af betydning. I 

den forbindelse kan det nævnes, at antallet af detentionsanbragte over de senere år er 

faldet mærkbart, og der er ikke noget, der tyder på, at denne udvikling vil blive ænd-

ret.” 
 

 Ministeren bedes i fortsættelse heraf oplyse nærmere om årsagen til faldet af detenti-

onsanbragte og forventningen om, at udviklingen fortsætter, herunder om det skyl-

des, at flere berusere køres hjem, eller om der er andre grunde hertil.” 

 

Svar: 

 

Til brug for besvarelsen af spørgsmålet har Justitsministeriet indhentet en udtalelse fra Rigspoli-

tiet, der har oplyst følgende: 

 

”Ved besvarelsen af spørgsmål nr. 220 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del) er der 

givet nærmere oplysninger om antallet af detentionsanbragte siden 2000 fordelt på de 

enkelte politikredse. Der vedlægges tillige en oversigt over udviklingen i antallet af 

detentionsanbragte i perioden 1990-2005. I den forbindelse skal det fremhæves, at 

antallet af detentionsanbragte i København er steget fra knap 1000 i 2001 og til knap 

2600 i 2005, mens antallet af detentionsanbragte i resten af landet er faldet i den 

nævnte periode. 

 

Provinspolitikredsenes arbejdsbelastning vedrørende detentionsanbragte – herunder 

belastningen ved transport af de anbragte – er således blevet formindsket i de senere 

år. Rigspolitiet har ikke kunnet identificere konkrete årsager til den konstaterede ud-

vikling. De talmæssige oplysninger om detentionsanbringelser i provinspolitikredse-

ne synes at indikere, at antallet af detentionsanbragte i disse politikredse ikke vil sti-

ge i de kommende år. Tværtimod kan udviklingstendensen tale for, at antallet af de-

tentionsanbragte i provinspolitikredsene vil falde i de kommende år, og som følge 
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heraf vil transportopgaven vedrørende detentionsanbringelser vise en tilsvarende fal-

dende tendens.” 

 

Justitsministeriet kan henholde sig til Rigspolitiets udtalelse, hvoraf det fremgår, at det er van-

skeligt at sige noget præcist om årsagerne til faldet i detentionsanbringelser over de senere år og 

om den fremtidige udvikling. Rigspolitiets opgørelse over detentionsanbringelser i 1990-2005 

vedlægges.  

 

Der henvises i øvrigt til besvarelsen af Retsudvalgets spørgsmål nr. 15 vedrørende lovforslaget. 

 



 

 

Antal detentionsanbragte i 1990-2005 

1990 28.068 

1991 25.794 

1992 26.356 

1993 25.292 

1994 21.358 

1995 18.843 

1996 16.920 

1997 15.853 

1998 14.112 

1999 12.206 

2000 12.696 

2001 10.345 

2002 10.851 

2003 10.459 

2004 11.318 

2005 11.087 

Kilde: Rigspolitiet 


